

ISI 收录期刊
《中国学术期刊影响因子年报》统计源期刊
《CAJ-CD规范》执行优秀期刊

ISSN 1003—5508
CN 51-1217/S



Q K 1 7 1 5 5 7 5

四川林业科技

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY
SCIENCE AND TECHNOLOGY

第38卷
2017 3

ISSN 1003-5508



0 6 >

9 771003 550175

万方数据

四川林业科技

SICHUAN LINYE KEJI

2017年 第38卷 第3期

目 次

· 研究报告 ·

- 长江上游生态屏障建设(林业)评价指标体系研究 唐沛, 杨志刚, 陈俊华, 等(1)
四川引种邓恩桉生殖生长特性观测及种子萌发研究 黄振, 陈炎, 李佳蔓, 等(6)
汶川地震灾区不同植被恢复模式评价与筛选 杨昌旭, 李勇, 杨志刚, 等(11)
不同林分类型对城市水岸土壤的改良效应 黎燕琼, 罗晓聪, 陈俊华, 等(22)

· 专题研究 ·

- 干扰对大渡河岷江柏群落特征影响分析 李绪佳, 王博, 曹浒, 等(27)
四川省人工防护林退化研究 谢云, 王洪荣(32)
四川米亚罗省级自然保护区人类活动遥感监测分析 方懿(36)
成都城区典型污染天气城市森林对大气颗粒物的影响 郑绍伟, 罗晓聪, 黎燕琼, 等(40)
四川省林地落界成果质量检查系统的研建 王洪荣, 高飞, 张文, 等(44)
红豆杉提取紫杉醇利用技术进展 舒联方, 辛虎, 马均(52)
青钱柳解剖性质研究 冯明章, 杨黑石, 潘芳雅, 等(56)
阆中农林复合系统不同模式下土壤温度与湿度变化分析 罗晓华, 李军, 宋大刚, 等(62)
四川省林木良种基地现状及发展对策 吴开志, 吴春艳, 龚毅红, 等(65)
通江县鹅掌楸超级苗选育初步研究 孙静, 杨志刚, 贾晨, 等(69)
佯黄竹特性及利用价值研究 王勇, 尚彬, 周国强, 等(72)
柳杉人工林近自然改造生态经济效益分析 王晓琴, 吴雪仙, 刘明, 等(75)
德阳市鸥形目鸟类资源多样性研究 郑雄, 邹顺刚, 喻晓钢, 等(77)
浙江省林业协同创新平台建设现状及发展对策 徐翠霞, 周晓光(82)

· 试验研究 ·

- 土壤pH值对康定木兰幼苗生长的影响 伍杰, 刘燕云, 兰常军, 等(88)
缓释肥对杉木容器育苗生长的影响 尚彬(93)
不同整地方式对绿化树种球花石楠生长量的影响 张快富, 徐玉梅, 罗娅, 等(95)
飞机喷洒白僵菌防治马尾松毛虫预防性效果研究 邱萍, 王敬(97)
板栗花粉活力测定方法比较 魏永忠(100)

· 调查研究 ·

- 不同坡位白夹竹生长和发笋的调查分析 宁忠政, 严学峰, 欧阳发豹, 等(102)

· 经营论坛 ·

- 川中丘陵柏木林抚育改造技术与应用示范 王峰, 李仁洪, 周立江, 等(105)
四川林业碳汇造林发展潜力分析 郎平, 张文, 赖长鸿, 等(111)
经营单位水平森林可持续经营指标体系研究——指标库的建立 刘凯, 李婷(115)
社区村民在天保集体林管护中的主导作用——以白水江保护区为例 何礼文, 乔明, 腾继荣, 等(120)
四川省森林可持续经营的现状及对策建议 余波, 蒋钵, 周义贵, 等(123)
浅谈攀枝花市森林可持续经营具体措施 彭建刚(127)

· 专题讨论 ·

- 基于SWOT分析的重庆市江津区云雾坪城郊森林公园发展策略研究 罗传松, 郭建, 黎燕琼, 等(130)
四川珙县人工林近自然经营措施的探讨 梁元平, 李裕, 张杰, 等(135)
浅析集体林权制度改革对中国农村土地改革的启示——以重庆地区为例 李健楠, 廖和平(139)
川东北丘区核桃产业发展现状分析及对策——以营山县为例 楚锰铭(142)
旺苍县核桃托管模式发展初探——以黄花山核桃专业合作社为例 范彬, 赵家国(146)
大竹县松材线虫病防控形势分析与对策 唐彩蓉, 杨兴伟(150)
四川林业勘察设计单位人力资源管理现状与对策 张睫(153)
集体林权制度改革中的投融资渠道及效果分析——以四川省蓬安县为例 辛卓遥, 罗钰涵(157)

· 实用技术 ·

- 广元油橄榄大枝扦插高效育苗技术 何明波, 杨明府, 何林炎(162)

期刊基本参数:CN51-1217/S * 1979 * b * 16 * 164 * zh * p * ¥10.00 * 2200 * 39 * 2017-06

Journal of Sichuan Forestry Science and Technology

Vol. 38 , No. 3 , 2017

Contents

Research Reports

Research on ecological barrier (afforestation) evaluation index system of the upper Yangtze River TANG Pei, YANG Zhi-gang, CHEN Jun-hua, et al. (1)

A study of reproductive growth characteristics and seed germination of *Eucalyptus dunnii* introduced in Sichuan Province HUANG Zhen, CHEN Zhi, LI Jia-man, et al. (6)

Evaluation and selection of different vegetation restoration models in Wenchuan earthquake areas YANG Chang-xu, LI Yong, YANG Zhi-gang, et al. (11)

Improvement effects of different forest types on soil of the urban waterfront LI Yang-qiong, LUO Xiao-cong, CHEN Jun-hua, et al. (22)

Researches on Special Topics

Community characteristics of *Cupressus chengiana* forests under different disturbance intensity in the Dadu River basin, Sichuan, west China LI Xu-jia, WANG Bo, CAO HU, et al. (27)

A study of man-made shelter forest decline in Sichuan Province XIE Yun & WANG Hong-rong (32)

Analysis of human activity in Miyaluo Provincial Nature Reserve based on remote sensing monitoring FANG Yi (36)

Effects of urban forest on atmospheric particulate matter in typical urban pollution in Chengdu ZHENG Shao-wei, LUO Xiao-cong, LI Yan-qiong, et al. (40)

Establishment and application of the definition of forestland border software in Sichuan WANG Hong-rong, GAO Fei, ZHANG Wen, et al. (44)

Advances in technology of extracting taxol from *Taxus chinensis* SHU Lian-fang, XIN Hu & MA Jun (52)

A study of anatomical properties of *Cyclocarya paliurus* FENG Ming-zhang, YANG Hei-shi, PAN Fang-ya, et al. (56)

Variation characteristics of soil temperature and moisture under different agro-forestry models in Langzhong LUO Xiao-hua, LI Jun, SONG Da-gang, et al. (62)

The current situation and development strategies of the improved variety bases of forest trees in Sichuan Province WU Kai-zhi, WU Chun-yan, GONG Yi-hong, et al. (65)

A preliminary study of super seedling breeding of *Liviodendron chinese* SUN Jing, YANG Zhi-gang, JIA Cheng, et al. (69)

Research on features and utilization values of *Bambusa changningensis* WANG Yong, SHANG Bin, ZHOU Guo-qiang, et al. (72)

Analysis of ecological and economic benefits of the near-nature modification of artificial *Cryptomeria fortunei* forest WANG Xiao-qing, WU Xue-xian & LIU Ming (75)

Research on the diversity of gulls shape mesh bird resources in Deyang City ZHENG Xiong, ZHOU Shun-gang, YU Xiao-gang, et al. (77)

The building status and development countermeasures of forestry collaborative innovation platform in Zhejiang Province XU Cui-xia & ZHOU Xiao-guang (82)

Experiments and Researches

Influences of pH values in soil on *Magnolia dawsoniana* seedling growth WU Jie, LIU Yan-yun, LAN Chang-jun, et al. (88)

Effect of slow-release fertilizers on the growth of container seedlings of *Cunninghamia lanceolata* SHANG Bin (93)

Effects of different site preparation methods on the growth of *Photinia glomerata* ZHANG Kuai-fu, XU Yu-mei, LUO Ya, et al. (95)

Research on effect of preventive controlling *Dendrolimus puncyatus* by aerial spraying *Beauveria bassiana* QIU Ping & WANG Jing (97)

Comparison on *Castanea crenata* pollen viability determination methods WEI Yong-zhong (100)

Investigation

Analysis of growth and shoot emergence traits of *Phyllostachys nidularia* growing at different slope positions NING Zhong-zheng, YANG Xue-feng, OU-YANG Fa-bao, et al. (102)

Forum on Forest Management

Tending and improving technology of *Cupressus funebris* forest in Sichuan hilly regions and its application demonstration WANG Feng, LI Ren-hong, ZHOU Li-jiang, et al. (105)

Analysis of the potentials of carbon sequestration afforestation projects in Sichuan LANG Ping, ZHANG Wen, LAI Chang-hong, et al. (111)

A study of the sustainable forest management index system of management unit level—establishment of index database LIU Kai & LI Ting (115)

The leading role of community villagers in natural forest protection—taking the Baishuijiang Nature Reserve as an example HE Li-wen, QIAO Ming, TENG Ji-rong, et al. (120)

The present situation and strategy of the sustainable forest management is Sichuan YU Bo, JIANG Bo, ZHOU Yi-gui, et al. (123)

On concrete measures of the sustainable forest management in Panzhihua City PENG Jian-gang (127)

Monographs

Research on development strategy of Yunwuping suburban forest park in Jingjin of Chongqing on the basis of SWOT analysis method LUO Chuan-song, GUO Jian, LI Yan-qiong, et al. (130)

Discussion on near-nature management measures of artificial forests in Gongxian County LI Yuan-ping, LI Yu, ZHANG Jie, et al. (135)

Analysis of the enlightenment to China's rural land reform by implementing the reform of collective forestry property right system LI Jian-nan & LIAO He-ping (139)

The present situation and developmental measures of walnut industries in hilly areas of northeast Sichuan CHU Yi-ming (142)

A preliminary discussion on hosted mode development of walnut industry in Wangcang County FAN Bin & ZHAO Jia-guo (146)

Analysis and countermeasures of pine wilt disease prevention and control situation in Dazhu County TANG Cai-rong & YANG Xing-wei (150)

The present situation and strategies of human resource management in forest inventory and plan institutions of Sichuan ZHANG Jie (153)

Analysis of investment and financing channels and effects of the collective forestry right system reform—Taking Pengan County of

Sichuan Province for an example XIN Zhuo-yao & LUO Yu-han (157)

Practical Technology

Bigcutting and efficient seedling techniques of olive in Guangyuan city HE Ming-bo, YANG Ming-fu & HE Lin-yan (162)

《四川林业科技》第九届编辑委员会

名誉主编：尹伟伦（工程院院士）

主编：李荣伟

常务副主编：王莉

副主编：刘世荣 慕长龙 杨灌英 宫燕

编委：（按姓氏笔划为序）

王刚 龙汉利 石锐 毕慧泉（澳大利亚） 向成华 刘庆 刘广兵

刘波 刘兴良 刘应高 张江陵 张立（美国） 吴春艳 李国辉

李映平 杨佐忠 陈先林 罗辑 周立江 国锦林 郭洪英 赵晓云

费世民 曹昌楷 黎治福

美编：邓继成

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY SCIENCE AND TECHNOLOGY

四川林业科技

（双月刊·公开发行）
(1979年创刊)

主管 四川省林业厅
主办 四川省林学会
四川省林业科学研究院
主编 李荣伟
编辑 《四川林业科技》编辑部
(中国 成都 星辉西路18号 邮编610081)
出版 2017年第3期 (总第176期)
2017年6月
印刷 成都蜀通印务有限责任公司

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY
SCIENCE AND TECHNOLOGY
(Bimonthly, Openly distributed)
(Started in 1979)

Administered by Sichuan Forestry Department
Sponsored by Sichuan Society of Forestry and Sichuan Academy of
Forestry
Editor in chief: LI Rong-wei
Edited by Editorial Department of "Journal of Sichuan Forestry
Science and Technology"
(18 Xinhuixitu, Chengdu 610081, China)
No.3(Total No.176), 2017
Publishing Date: June, 2017
Printed by Shutong Printing Service Co.Ltd., Chengdu, China

广告经营许可证号：5100004001007
<http://lxh.sclv.gov.cn/sclv>
联系电话: 13408042137

《四川林业科技》唯一投稿渠道 E-mail:scslxh2004@163.com
Tel.No.(028)83220733
定价：10.00元